

# 森林旅遊郵票（第1輯）

## ◆常148 添印故宮玉器郵票

發行日期：民國 115 年 10 月 29 日  
全張枚數：100（10×10）  
用 紙：燐光郵票紙  
承 印 者：中央印製廠  
票 幅：24×32（毫米）  
刷 色：彩色  
印 法：平版  
齒 度：13½×12½



常148.6 10,000,000 常148.14 15,000,000

為應業務需要，添印 108 年 12 月 10 日發行之「故宮玉器郵票（續）」面值 12 元，及 111 年 1 月 12 日發行之「故宮玉器郵票（續3）」，面值 15 元。

## 修正115年第2季發行郵票計畫

| 郵票名稱            | 類別 | 全套枚數       | 面值         | 預定發行日期 |
|-----------------|----|------------|------------|--------|
| 可愛寵物郵票（續）       | 常用 | 10<br>小全張1 | 8×10<br>80 | 4月21日  |
| 寶島風情郵票 — 新北市    | 特種 | 4          | 6,8,9,28   | 5月19日  |
| 總統直選三十週年紀念郵票小全張 | 紀念 | 小全張1       | 30         | 5月20日  |
| 臺灣鐵道列車郵票（第2輯）   | 特種 | 6枚聯刷       | 8×6        | 6月5日   |

## 修正115年第4季發行郵票計畫

| 郵票名稱                  | 類別 | 全套枚數      | 面值          | 預定發行日期 |
|-----------------------|----|-----------|-------------|--------|
| 森林旅遊郵票（第1輯）           | 特種 | 4         | 8×4         | 10月29日 |
| 臺北2026世界郵展紀念郵票        | 紀念 | 2<br>小全張1 | 17、28<br>45 | 11月20日 |
| 臺北2026世界郵展郵票小全張—貓竹樂平安 | 特種 | 小全張1      | 70          | 11月20日 |
| 寶可夢郵票小全張              | 特種 | 小全張1      | 80          | 11月20日 |
| 新年郵票（115年版）           | 特種 | 2<br>小全張1 | 6、13<br>15  | 12月1日  |



● 貼票卡



● 護票卡



● 預銷首日戳低值封



● 預銷首日戳套票封



● 郵摺

顧客服務專線：0800-700-365  
手機請改撥付費電話：(04) 2354-2030

115年  
11

# 郵集報導

- ◆特775 森林旅遊郵票（第1輯）
- ◆常148 添印故宮玉器郵票
- ◆一品臺灣味—臺灣美食郵摺
- ◆太陽系行星郵摺
- ◆修正115年第2季發行郵票計畫
- ◆修正115年第4季發行郵票計畫



特775.1 380,000



特775.2 380,000



特775.3 380,000



特775.4 380,000



中華郵政股份有限公司 <https://www.post.gov.tw>



下載專區



集郵

# ◆ 特 775 森林旅遊郵票（第1輯）

|                         |                |
|-------------------------|----------------|
| 發行日期：民國 115 年 10 月 29 日 | 承印者：鉅冠印刷股份有限公司 |
| 全張枚數：20（5×4）            | 票幅：30×50（毫米）   |
| 用紙：燐光郵票紙                | 刷色：彩色          |
| 繪圖者：王琦瑜                 | 印法：平版          |
| 設計者：吳承諭                 | 齒度：13½×12½     |

臺灣森林覆蓋率近六成，孕育出壯麗的自然景觀與獨特的生態資源，為鼓勵民眾親近大自然、體驗森林遊憩之美，本公司特以國家森林遊樂區為主題，發行郵票1套4枚，面值皆為8元。郵票圖案以手繪插畫風格為設計，為增添集郵趣味與收藏價值，主題名稱採用特殊印刷技術，經日光（紫外光）照射後顯現，圖案簡介如下：

- 一、大雪山國家森林遊樂區：位於臺中市，擁有獨特的氣候與地理條件，珍稀的雲霧帶森林為其代表性景色，林中姿態挺拔的紅檜巨木—雪山神木以及夜間滑翔的山中精靈—白面鼯鼠更添風采，為能沉浸體驗臺灣霧林帶特色之遊樂區。
- 二、墾丁國家森林遊樂區：位於屏東縣，以獨特壯觀的高位珊瑚礁林聞名，亦可觀察到赤腹鷹翱翔天際與梅花鹿穿梭其間，為臺灣具熱帶植物林相特色的遊樂區。
- 三、知本國家森林遊樂區：位於臺東縣，全年氣候溫暖溼潤，悠遊其中可見佇立林間的百年大白榕特色森林景觀，並可發現山羌與臺灣獼猴的蹤影，為臺灣東部極具代表性的森林遊憩場域之一。
- 四、太平山國家森林遊樂區：位於宜蘭縣，太平山舊稱「眠腦」，為泰雅族語森林茂密之意，曾為臺灣三大林場之一。遊樂區內保留昔日林場運送木材的蹦蹦車之人文地景，並有常見物種黃喉貂棲息其間，亦為臺灣北部極具盛名的賞雪勝地。

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「i集郵」（<https://stamp.post.gov.tw>）訂購。

|                             |            |
|-----------------------------|------------|
| 附帶發行：                       |            |
| 1. 首日封（195毫米×120毫米）         | 每個新臺幣 5 元  |
| 2. 貼票卡                      | 每張新臺幣 15 元 |
| 3. 護票卡                      | 每張新臺幣 15 元 |
| 4. 活頁集郵卡（含護卡套）              | 每張新臺幣 15 元 |
| 以上均自民國 115 年 10 月 27 日開始發售。 |            |
| 5. 預銷首日戳低值封                 | 每個新臺幣 18 元 |
| 6. 預銷首日戳套票封                 | 每個新臺幣 42 元 |
| 7. 郵摺                       | 每本新臺幣380元  |
| 以上均自民國 115 年 10 月 29 日開始發售。 |            |

附帶發行票品請向臺北北門郵局、北投郵局、內湖郵局、南港郵局、木柵郵局、基隆愛三路郵局、板橋文化路郵局、新店郵局、樹林郵局、三重中山路郵局、淡水郵局、新莊郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、龍潭郵局、楊梅郵局、新竹武昌街郵局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、豐原郵局、彰化中央路郵局、員林郵局、南投三和郵局、斗六西平路郵局、嘉義玉山郵局、臺南成功路郵局、新興郵局、鳳山郵局、岡山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、羅東郵局、花蓮國安郵局、臺東大同路郵局、馬公中正路郵局或上網至「i集郵」（<https://stamp.post.gov.tw>）訂購，或向各地郵局預約購買。



● 郵票全張

## ◆ 一品臺灣味—臺灣美食郵摺

配合「臺北2026世界郵展」第4日「美食日」主題，特推出「一品臺灣味—臺灣美食郵摺」，內含「臺灣美食郵票小全張（第1輯）」1張，以臺灣夜市文化為核心設計意象，結合小吃提袋造型，並附有傳統童玩尪仔標，增添互動趣味性，共發售4,000本，每本售價新臺幣420元，於115年10月6日起開始發售。



## ◆ 太陽系行星郵摺

配合「臺北2026世界郵展」第5日「創新日」主題，特推出「太陽系行星郵摺」，內含「太陽系行星郵票小全張」1張，以「宇宙觀測」為設計核心，採用可旋轉的星盤形式，讓民眾在旋轉翻閱時如同進行了一場微型宇宙探索，共發售4,000本，每本售價新臺幣420元，於115年10月6日起開始發售。



- ◆ Forest Tourism Postage Stamps (I)
- ◆ Additional Print of Jade Articles from the National Palace Museum Postage Stamps
- ◆ A Taste of Taiwan — Taiwan Delicacies Stamp Folio
- ◆ The Planets of the Solar System Stamp Folio
- ◆ The Revised Schedule for New Stamp Issues in the Second Season of 2026
- ◆ The Revised Schedule for New Stamp Issues in the Fourth Season of 2026

◆ Def. 148 Additional Print of Jade Articles from the National Palace Museum Postage Stamps

First day of issue..... October 29, 2026  
Sheet composition..... 100 (10 × 10)  
Paper used..... Phosphorescent stamp paper  
Printer ..... Central Engraving and Printing Plant  
Stamp size..... 24 × 32 (mm)  
Color..... Colorful  
Process..... Offset  
Perforation .....13½ × 12½



Def.148.6 10,000,000 Def.148.14 15,000,000

To meet business requirement, this Post has issued an additional print of the NT\$12 of the “Jade Articles from the National Palace Museum Postage Stamps (Continued)” issued on December 12, 2019 and the NT\$15 of the “Jade Articles from the National Palace Museum Postage Stamps (Continued III)” issued on January 12, 2022.

The Revised Schedule for New Stamp Issues in the Second Season of 2026

| Name of Postage Stamps                                                                         | Category | Number of Stamps | Denominations | Date of Issue |
|------------------------------------------------------------------------------------------------|----------|------------------|---------------|---------------|
| Cute Pets Postage Stamps (Continued)                                                           | Def.     | 10<br>1 S/S      | 8 × 10<br>80  | Apr. 21       |
| Taiwan Scenery Postage Stamps — New Taipei City                                                | Sp.      | 4                | 6,8,9,28      | May 19        |
| The 30 <sup>th</sup> Anniversary of Direct Presidential Elections Commemorative Souvenir Sheet | Com.     | 1 S/S            | 30            | May 20        |
| Taiwan Trains Postage Stamps (II)                                                              | Sp.      | 6<br>se-tenant   | 8 × 6         | Jun. 5        |

The Revised Schedule for New Stamp Issues in the Fourth Season of 2026

| Name of Postage Stamps                                                                                   | Category | Number of Stamps | Denominations | Date of Issue |
|----------------------------------------------------------------------------------------------------------|----------|------------------|---------------|---------------|
| Forest Tourism Postage Stamps (I)                                                                        | Sp.      | 4                | 8 × 4         | Oct. 29       |
| PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition Commemorative Issue                                 | Com.     | 2<br>1 S/S       | 17、28<br>45   | Nov. 20       |
| PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition Souvenir Sheet: Cats and Bamboo Bring Joy and Peace | Sp.      | 1 S/S            | 70            | Nov. 20       |
| Pokémon Souvenir Sheet                                                                                   | Sp.      | 1 S/S            | 80            | Nov. 20       |
| New Year’s Greeting Postage Stamps (Issue of 2026)                                                       | Sp.      | 2<br>1 S/S       | 6、13<br>15    | Dec. 1        |



Customer Service Hotline: 0800-700-365  
Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone  
Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:  
Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.  
No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Sp.775.1 380,000



Sp.775.2 380,000



Sp.775.3 380,000



Sp.775.4 380,000



Chunghwa Post Co., Ltd. <https://www.post.gov.tw>



Downloads



Postal Stamps Mall

|                          |                                     |
|--------------------------|-------------------------------------|
| First day of issue ..... | October 29, 2026                    |
| Sheet composition .....  | 20 (5 × 4)                          |
| Paper used .....         | Phosphorescent stamp paper          |
| Drawer .....             | Wang Chi-wu                         |
| Designer .....           | Wu Cheng-yu                         |
| Printer .....            | Jiuh Guan Security Printing Company |
| Stamp size .....         | 30 × 50 (mm)                        |
| Color .....              | Colorful                            |
| Process .....            | Offset                              |
| Perforation .....        | 13½ × 12½                           |

With a forest coverage rate of nearly 60%, Taiwan features magnificent natural landscapes and unique ecological resources. To encourage the public to get closer to nature and experience the beauty of forest recreation, Chunghwa Post has issued a set of four stamps on national forest recreation areas, each with a face value of NT\$8. The designs feature hand-drawn illustrations. To add to the fun for philatelists and enhance the stamps’ collectible value, the main subjects of the stamps are printed using a special technique that allows them to appear when exposed to sunlight (UV light). Brief descriptions of the designs follow:

1. Dasyueshan National Forest Recreation Area: Located in Taichung City, this area features unique climatic and geographical conditions that create its signature cloud forest scenery. The presence of a majestic, straight-standing Taiwan Red Cypress—the Syueshan Sacred Tree—and Formosan white-faced flying squirrel, a nocturnal “mountain elf,” only adds to its charm. It is a recreation area where visitors can fully immerse themselves in Taiwan’s cloud forest zone.
2. Kenting National Forest Recreation Area: Located in Pingtung County, it is famous for its unique and spectacular uplifted coral reef forest. Visitors can also observe Chinese goshawks soaring in the sky and Formosan sika deer weaving through the trees. It is a recreation area that best captures the character of Taiwan’s tropical forest landscapes.
3. Jhihben National Forest Recreation Area: Located in Taitung County, it features a warm and humid climate year-round. Wandering through the area, visitors can witness a unique forest landscape anchored by century-old white banyan trees, and spot Formosan Reeve’s muntjacs and Formosan rock macaques, making it one of the most iconic forest recreation sites in eastern Taiwan.

4. Taipingshan National Forest Recreation Area: Located in Yilan County, Taipingshan was historically called “Miannao,” an Atayal word meaning “lush and dense forest.” It was once one of the top three logging areas in Taiwan. The recreation area preserves historical sites such as the Bong Bong Train, which was used to transport timber in the past. The area serves as a habitat for common species like the Formosan yellow-throated marten, and it is also one of northern Taiwan’s best-known snow-viewing destinations.  
To purchase postage stamps, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order online at <https://stamp.post.gov.tw>.

By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$5 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$15 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$15 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$18 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$42 apiece
- (6) Stamp folio: NT\$380 a copy

Relative philatelic products will be available at the following branches: Taipei Beimen, Beitou, Neihu, Nangang, Muzha, Keelung Aisan Rd., Banqiao Wunhua Rd., Xindian, Shulin, Sanchong Zhongshan Rd., Tamsui, Xinzhuang, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Longtan, Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Fongyuan, Changhua Zhongyang Rd., Yuanlin, Nantou Sanhe, Douliou Xiping Rd., Chiayi Yushan, Tainan Chenggong Rd., Xinxing, Fongshan, Gangshan, Pingtung Minsheng Rd., Yilan Zhongshan Rd., Luodong, Hualien Guoan, Taitung Datong Rd., Magong Zhongzheng Rd. or order online at <https://stamp.post.gov.tw>. Pre-order is also acceptable in other branches.



◆ A Taste of Taiwan — Taiwan Delicacies Stamp Folio

The theme of the fourth day of the PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition is Cuisine Day. To mark the occasion, Chunghwa Post has specially released a “A Taste of Taiwan — Taiwan Delicacies Stamp Folio” containing a souvenir sheet. Designed around the theme of Taiwan night markets, the stamp folio is shaped like a food bag and features cards of ang-á-phiau, a traditional game, to enhance interactivity. With the quantity of 4,000, the stamp folio is sold at NT\$420 a copy on October 6, 2026.



◆ The Planets of the Solar System Stamp Folio

The theme of the fifth day of the PHILATAIPEI 2026 World Stamp Championship Exhibition is Innovation Day. To mark the occasion, Chunghwa Post has specially released a “The Planets of the Solar System Stamp Folio” containing a souvenir sheet. Designed around the theme of astronomical observation, the stamp folio features an interactive astronomy chart. The public can experience an astronomical exploration by rotating the chart while reading. With the quantity of 4,000, the stamp folio is sold at NT\$420 a copy on October 6, 2026.

